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روزنامه

یکشنبه 22 اسفند 1400-  شماره 980

خبر دنیای هوادار یاد وخاطره شهداء بویژه برادرانِ پاسدار
 »داریوش حمیدی راد« و »سعیدرضا پرنیان« که ۲۲ اسفندماه ۱۳۶۱ 

و ۱۳۶۳ به مقام شامخ شهادت نائل گشتند را گرامی می دارد
خبر اول

»رئیس جمهور«:

انجام سفرهای نوروزی

 با تزریق 2 دز واکسن امکانپذیر شد

»آیت الله سید ابراهیم رئیسی« - رئیس جمهور- در جلسه 
»ستاد ملی مقابله با کرونا« با قدردانی از زحمات و تلاش های 
کادر درمان کشور که با تلاش های شبانه روزی خود موفق به 
مهار موج ششم کرونا شدند، گفت: اگر چه توانستیم بر موج 
ششم کرونا نیز غلبه کنیم، اما ضرورت دارد اجرای مقررات و 
شیوه نامه های بهداشتی به ویژه در آستانه نوروز و عید نیمه 

شعبان با جدیت دنبال شود.
رئیس جمهور تاکید کرد: در ایام پیش رو و از جمله در عید 
نیمه شعبان تولیت های آستان های مقدسه و اماکن زیارتی 
به ویژه حرم حضرت فاطمه معصومه )س( و مسجد جمکران 
پیش بینی ها و تدابیر لازم را برای روز میلاد امام عصر )عج( 
داشته باشند تا هم مردم از فیض حضور در اماکن متبرک 

بهره مند شوند و هم زمینه شیوع بیماری کرونا فراهم نشود.
رئیسی با اشاره به فرارسیدن تعطیلات نوروزی درباره تدابیر 
در نظر گرفته شده از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا برای 
پیشگیری از شیوع بیماری و سفرهای ایمن اظهار داشت: 
ستاد ملی مقابله با کرونا در وهله اول بر لزوم فرهنگ سازی 
و تشویق مردم به تزریق ۳ دز واکسن کرونا تاکید دارد، اما از 
آنجا که بخش قابل توجهی از مردم هنوز دز سوم واکسن را 
تزریق نکرده اند، لذا ستاد تزریق ۲ دز واکسن را مبنا و مجوز 

انجام سفرهای نوروزی قرار می دهد.
رئیس جمهور همچنین درباره سفرهای خارجی با اشاره به 
برخی گزارش ها درباره صدور گواهی های جعلی از سوی برخی 
مراکز در کشورهای عراق و ترکیه اظهار داشت: حتما بر صدور 
گواهی های عدم ابتلای افرادی که قصد ورود به کشور را دارند 
نظارت دقیق و جدی شود و اگر نسبت به گواهی تست های 
انجام شده در خارج از کشور تردید وجود دارد، حتما در داخل 

کشور از افراد مشکوک مجددا تست گرفته شود.
وی در ادامه سخنان خود با قدردانی از همه دست اندرکاران 
مقابله با کرونا در سراسر کشور تصریح کرد: لازم است فراتر از 
همه قدردانی ها، از متخصصان و کارشناسانی تشکر کنیم که 
به مدد تلاش ها و زحمات آنان امروز کشور از ۶ نوع واکسن 

بومی کرونا برخوردار شده است.
رئیس جمهور با اشاره به ایجاد ظرفیت صادرات واکسن در 
کشور خاطرنشان کرد: توانمندی به دست آمده در حوزه تولید 
واکسن سرمایه ای گرانبها برای کشور در مقابله با بحران های 

احتمالی در آینده است.
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با بیان اینکه تعطیلی 
و  علمی  افت  باعث  کشور  آموزشی  نظام  ساله  حدوداً ۲ 
تحصیلی جدی شده است، گفت: گزارش های نگران کننده ای 
از نتایج پایش های علمی به دست آمده و ضرورت دارد وزرای 
آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوری و بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی بر برگزاری کلاس های درس و امتحانات 

مدارس و دانشگاه ها به شکل حضوری تاکید داشته باشند.
رئیس جمهور با اشاره به مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا 
و  مدارس  امتحانات  و  کلاس ها  برگزاری  ضرورت  مبنی 
دانشگاه ها به شکل حضوری در شرایط غیراضطرار کرونایی 
حضوری  برگزاری  از  رفتن  طفره  مصوبه  این  برابر  افزود: 
دانشجویان  و  دانش آموزان  امتحانات  و  درس  کلاس های 

تخلف محسوب می شود.
آینده سازان  دانشجویان  و  دانش آموزان  کرد:  تاکید  رئیسی 
کشور هستند و هیچ جامعه ای نمی تواند و نباید نسبت به 

کیفیت تربیت نسل آینده ساز خود بی تفاوت باشد.

سرمقاله

اندرحکایتِ تعریف »جهاد تبیین«؛ 

از اهمیتِ ابزار جنگ نرم تا مقابله با تحریف

یکی از اقدامات بسیار مهم در جهت مقابله با هرگونه 
انقلاب  ارزش های  و  گفتمان  در  تحریف  و  انحراف 
اسلامی، »جهاد تبیین« است. سکوت در مقابل تحریف 
انقلاب جایز نیست و جهاد تبیین یعنی جهاد فکری 
و معنوی در برابر تحریف ها، انحرافات، حفظ ارزش ها، 
آرمان ها و اهداف انقلاب اسلامی و... بدون شک، جهاد 

تبیین یک فریضه است. 
اما علتِ شکل گیری جهاد تبیین، تصویرسازی غلط و 
وارونه جلوه دادن حقایق و دستاوردهای انقلاب توسط 
دشمنان است، به گونه ای که دشمنان تلاش می کنند 
آرامشِ  و  زندگی  آن  بپرسند؛ چه شد  از خود  مردم  تا 
ایده آلی که قرار بود انقلاب برایمان به ارمغان بیاورد؟ 
اصلاً عدالت خواهی و مبارزه با فساد چه شد؟ در واقع 
با پر رنگ جلوه دادن نقاط ضعف و کمرنگ نشان دادن 
دستاوردهای انقلاب، ایجاد حس غفلت به پیشرفت های 

کشور را تقویت می کنند. 
فراهم  علت  این  به  مسموم  فضای  این  بی شک،  اما 
کشور  در  مسئول  ارگان های  و  نهادها  که  می شود 
و  کنند  عمل  درستی  به  وظایفشان  به  نتوانستند 
البته  را برای مردم تشریح کنند،  انقلاب  دستاوردهای 
آنقدری قصور و کم کاری اتفاق افتاده، که نمی شود چند 
ارگان و سازمان را مقصر دانست. به همین علت است 
که رهبری تصویب بودجه سنگین از سوی مجلس برای 

جهاد تبیین را غلط و بی نتیجه می دانند، چرا که تجارب 
گذشته نشان داده، این بودجه ها غالباً هدر می روند. 

اما لازمه موفقیت در جهاد تبیین، بروزرسانی ابزارها در 
جنگ نرم است. در واقع توجه به نیازهای روز و نوآوری 
در ادبیات و روش ها به گونه ای است که بر جان و دل 
مخاطب بنشیند. اهداف انقلاب را باید با دیدِ روشن، 
فکری باز و اندیشه ای عمیق، در شعر گنجاند و آن را 
با لحنی خوش و شیوه های هنری در جلسات مختلف 
در  کشور  فضای  کار،  اینجای  به  تا  بی شک،  کرد.  القا 
همت  نیازمند  مهم،  این  اما  بوده،  مطلوب  این زمینه 

بیشتر مسئولین کشور نیز است. 

تبیین باید هنرمندانه باشد و نیازمند آگاهی و عقلانیت 
است، از الزامات تبیین می توان به اثربخشی سخنِ حق 
اشاره کرد و اصل مهم در این حوزه استفاده از شیوه های 
تبیین،  جهاد  مهم  اولویت های  از  است.  اخلاقی 
تاریخ نگاری و ثبت وقایع است که اگر چنین اتفاقی 
رخ دهد، بسیاری از ابهامات مردم بویژه جوانان برطرف 
خواهد شد و به نوعی هویت سازی شکل می گیرد و این 
یعنی عکس اتفاقاتی که در سال های اخیر رخ داده است، 
چرا که یک مساله جدی در موضع انقلاب، عدم شناخت 
کافی جوانان و جامعه امروزی از مفاهیم اصلی انقلاب 

اسلامی است. 
دشمن به خوبی این فضا را پر کرده و مفاهیم خود را 
در آن قرار داده و فاصله عمیقی را بین برکات انقلاب 
اسلامی و لمس آن برای نسل جدید ایجاد کرده است، 
اما آنچه که جوانان را تهدید می کند، نقش جوانان در 
گذشته انقلاب و اتصال آن به امروز است. به همین 
دلیل است که رهبری جهاد تبیین را مطرح کردند که 
باید برای شکست تحریف و گرفتن فضا از دشمن و 
بیان آن برای نسل کنونی و آینده، به جهاد تبیین روی 
فضای  زمینه،  این  در  مهم  راهکار  از  اما  شود.  آورده 
اثر تخریبی  مجازی است چرا که در جامعه امروزی، 
یک پیام یا کلیپ چند دقیقه ای به مراتب بیشتر از 

بمب و موشک است. 
این  در  کشور  مدیران  و  مسئولین  اینکه  آخر  سخن 
میان وظیفه سنگینی دارند، باید بدور از هرگونه رویکرد 
خصمانه ای در قبال اعتراضات و شبهات، پاسخگویی با 
با برگزاری جلسات  رویکرد تبیین داشته باشند یعنی 
عمومی، شفاف سازی کنند تا هر گونه ابهام از بین برود. 
بدون تبیین حقیقت، افکار عمومی در فضای غبارآلود 
باقی خواهد ماند و دشمن نیز از این ضعف سوءاستفاده 
خواهد کرد. زیرا اگر حقایق در چشم مردم تحریف شود، 
اراده مردم به سمت گمراهی کشیده خواهد شد. بنابراین 
امروزه همه ما بایستی در میدان تبیین حرکت کنیم، 
پس با توجه به توضیحات فوق به این نتیجه می رسیم 
که رسانه های ضد انقلاب با تکنیک القای دروغ به دنبال 
ناامید کردن مردم، بریدن مردم از اصل انقلاب و کمرنگ 
نشان دادن جمهوریت نظام بعد از امام راحل و همچنین 
القای وابسته شدن جمهوری اسلامی به شرق هستند. 
لازم است در جهاد تببین به این موضاعات توجه ویژه ای 
شود تا با روشنفکری صاحبان نفوذ کلام، نقشه دشمنان 

در این حوزه خنثی شود.

با  کرونا  مدیریت  ملی  ستاد  سخنگوی 
انتشار توییتی مشروح تصمیمات جلسه 
عباس  »دکتر  کرد.  تشریح  را  ملی  ستاد 
شیراوژن« - سخنگوی ستاد ملی مدیریت 
کرون در پیام توییتری، نوشت: » نکاتی از 
 ستاد ملی کرونا )۲۱اسفند(: 1. لزوم رعایت 
شیوه نامه های  دقیق  کنترل  و  جدی تر 
بهداشتی در ایام نیمه شعبان، شهر مقدس 
توجه  با  مقدس  جمکران  مسجد  و   قم 
زائران گرامی ۲. تاکید  به اجتماع پرشور 
را  سوم  دوز  عزیز  هموطنان  که  می شود 
تزریق نمایند. برای ترددهای بین شهری در 
سفرهای نوروزی واکسیناسیون کامل انجام 
شود. 3. در مورد  سفر به خارج از کشور و 
ورود به کشور بر اساس رویه بین المللی، 
علاوه بر  واکسیناسیون کامل، تست منفی 

مورد اطمینان هم لازم است.  ۴. ضرورت 
تسریع در حضوری شدن  آموزش مدارس و 
دانشگاه ها؛ آموزش غیرحضوری در شرایط 
زحمات  از  تقدیر  است. ۵.  تخلف  فعلی 
همکاران بهداشتی و درمانی و استانداری ها 
و دانشگاه های علوم پزشکی در عبور از موج 
ششم کرونا و تأکید بر پیگیری پرداخت 
مطالبات 6. افتخار به شش واکسن ایرانی 
و افتتاح خط تولید واکسن  برکت؛ آمادگی 

برای صادرات واکسن.«

زیست  محیط  -معاون  اکبری«  »حسن 
طبیعی سازمان محیط زیست- اعلام کرد 
که اگر طی این ۲ سال نتوانیم یوزپلنگ 
دهیم,  نجات  انقراض  خطر  از  را  ایرانی 
این گونه برای همیشه منقرض خواهد 
ایرانی  از یوزپلنگ  شد. پویش حفاظت 
در کنار آیین درختکاری با همکاری یک 
بانک خصوصی در محل سازمان حفاظت 
اکبری  برگزار شد. حسن  محیط زیست 
اوضاع  به  مراسم  این  از  قسمتی  در 
نابه سامان جمعیت یوزپلنگ ایرانی اشاره 
داوطلب  بانک  یک  اینکه  گفت:  و  کرد 
شده تا از گونه ای که کمتر از 20 فرد از 
آن باقی مانده و نماد حیات وحش کشور 
است, حمایت می کند، بسیار ارزشمند و 

قابل تقدیر است.

وی ادامه داد: در موضوع حفظ جمعیت 
یوزپلنگ انسانی در مرحله بسیار حساسی 
قرار  طلایی  گونه  این  از  حفاظت  برای 
داریم و اگر در یک بازه زمانی دو ساله 
این  دهیم,  نجات  را  یوزپلنگ  نتوانیم 
گونه برای همیشه منقرض خواهد شد. 
برای حل معضل آلودگی هوا, بازیافت , 
اما فرصت  ..., فرصت وجود دارد  آب و 
برای نجات گونه ارزشمند یوزپلنگ ایرانی 

رو به پایان است.

»سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا« مطرح کرد:

آموزش غیرحضوری در شرایط فعلی تخلف است
»معاون محیط زیست طبیعی سازمان محیط زیست« خبر داد:

فرصت نجات »یوزپلنگ ایرانی« فقط ۲ سال!

محیط زیستبهداشت و سلامت

یکی از اقدامات بسیار مهم در جهت مقابله با هرگونه انحراف و تحریف در گفتمان و ارزش های انقلاب 
اسلامی، »جهاد تبیین« است. سکوت در مقابل تحریف انقلاب جایز نیست و جهاد تبیین یعنی جهاد فکری و 

معنوی در برابر تحریف ها، انحرافات، حفظ ارزش ها، آرمان ها و اهداف انقلاب اسلامی و... بدون شک، جهاد تبیین 
یک فریضه است. 

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم
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اجتماعی

رفاه و تعاونکشاورزیانرژی

»علی اکبر محرابیان« -وزیر نیرو- روز گذشته در حاشیه بازدید از مرکز 121 و مرکز 
دیسپچینگ شرکت توزیع برق تهران بزرگ در جمع خبرنگاران اظهار داشت: زمستان 
امسال پس از چندسال پیاپی اولین زمستانی بود که خاموشی در آن اعمال نشد؛ با 
تلاش و مدیریتی که در سطوح مختلف صنعت برق صورت گرفت و با همکاری دیگر 
دستگاه ها از جمله وزارت نفت، شاهد این موفقیت بودیم. وزیر نیرو افزود: از زمانی 
که دولت مردمی شروع به کار کرد، در پیک تابستان 1400 با خاموشی های گسترده ای 
مواجه بودیم و علت اصلی آن هم عدم سرمایه گذاری در زیرساخت های تولید برق و 
فاصله جدی بین تقاضای مصرف و تولید برق در کشور بود. علی اکبر محرابیان در 
خصوص آیین نامه تعرفه های جدید مصرف آب گفت: بر اساس قانون بودجه 1400 
آیین نامه تعرفه گذاری جدید آب تقدیم هیئت دولت شد و این آیین نامه جدید در 
جلسه قبلی هیئت دولت به تصویب رسید. بر اساس این آیین نامه، مشترکانی که بر 
اساس الگو مصرف می کنند، هیچ گونه افزایش نرخی ندارند؛ اما مشترکانی که مصرف 
آب آنها بیش از الگوی مصرف است، با افزایش هزینه های مصرف آب مواجه خواهند 
شد، به طوری که به صورت پلکانی نرخ تعرفه های آنها افزایش پیدا می کند. وزیر 
نیرو در پایان در خصوص زمان اجرای آیین نامه تعرفه های جدید آب گفت: از ابتدای 

فروردین ماه 1401 این آیین نامه اجرایی می شود.

»سید جواد ساداتی نژاد« -وزیر جهاد کشاورزی- گفت: رئیس جمهور از زمانی که 
رئیس قوه قضائیه بود، موضوع زمین خواری را با جدیت دنبال می کردند و همواره 
تلاش دارند این مسئله را با اقتدار در دولت پیگیری کنند.  وزیر جهاد کشاورزی گفت: 
یکی از کارگروه های مبارزه با فساد، مبارزه با زمین خواری است، هرچند گاهی مبارزه با 
زمین خواری توسعه پیدا کرده و به جنگل خواری، ساحل خواری بسط پیدا کرده است. 
کارگروه فراقوه ای مبارزه با زمین خواری شامل جنگل خواری، کوه خواری و حفاظت 
از اراضی ملی است. ساداتی نژاد گفت: زمین یک میراث ملی برای آیندگان است و 
اگر این اراضی به کشاورزی اختصاص داشته باشد در امنیت غذایی کشور بسیار موثر 
خواهد بود. ما برای پیشگیری از وقوع زمین خواری نیازمند یک برنامه جامع هستیم 
تا تمام دستگاه های ذی ربط را برای رصد، پایش و برخورد تجهیز کنیم. تخریب 
ساخت و سازهای غیرمجاز علاوه بر هزینه بالا، این دغدغه را ایجاد می کند که این 
اراضی چگونه دوباره به حالت اولیه اراضی کشاورزی تبدیل خواهند شد لذا پیشگیری 
می تواند در این بخش موثر باشد. وزیر جهاد کشاورزی گفت: از تجارب گذشته در 
زمینه مبارزه با زمین خواری باید استفاده کنیم تا نقشه راهی برای ادامه مسیر داشته 
باشیم و نواقص را برطرف کنیم. حدود ۱۳ هزار حکم مقابله با زمین خواری داریم که 
هنوز اجرا نشده است، باید قبل از آنکه آجری روی آجر گذاشته شود، پیشگیری کنیم.

روز گذشته »حجت الله عبدالملکی« - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی- در حاشیه 
نمایشگاه دستاوردهای ۶ ماهه وزارت کار در جمع خبرنگاران در مورد تأثیر افزایش 
دستمزد کارگران در رشد تورم اظهار کرد: اتفاق خوبی که در جلسات این دوره شورای 
عالی کار افتاد این بود که چند گروه علمی و مشورتی در این شش ماه همراه با 
نمایندگان کارگری و کارفرمایی بودند که در نهایت تصمیم خوبی هم در جلسات 
شورای عالی کار اتخاذ شد. وی این دوره برخلاف دوره های قبل نماینده های دولت 
دخالتی در تعیین دستمزد کارگران نداشتند و حضور دولت صرفاً برای هماهنگی بود. 
اثر دستمزد روی تورم بسیار محدود است و هیچ گاه دستمزد کارگران منجر به افزایش 
تورم نشده است. عامل اصلی افزایش تورم حقوق کارگران نیست بلکه نقدینگی، 
فعالیت نامناسب نظام بانکی، دلالی، سفته بازی، نوسانات بازار ارز و عدم اجرا در 
بازارهای مختلف عوامل افزایش نرخ تورم هستند. البته برای سال آینده انتظار تورم بالا 
نداریم، دستمزد کارگر منجر به افزایش تورم نمی شود و اگر بخش هایی که اشاره کردم 
مدیریت شود تورم کنترل خواهد شد. عبدالملکی در مورد نگرانی کارگران از بابت تعدیل 
شدن به دلیل افزایش دستمزد گفت: بازرس های وزارت کار به صورت دائم بر کارگاه ها 
نظارت می کنند و در این مورد نگرانی وجود ندارد همچنین با توجه به اینکه پیش بینی 
می شود برای سال آینده رونق تولید داشته باشیم بنابراین تعدیلی هم نخواهیم داشت.

اجرایی نشدن ۱۳ هزار حکم 
مقابله با زمین خواری

دستمزد کارگران باعث افزایش
 تورم نمی شود

تعرفه های جدید آب از ابتدای 
فروردین اجرا می شود

داود مبهوت

 نویسنده و روزنامه نگار 

یادداشت
کدام عیدی؟! 

چو دَخلت نیست خرج آهسته تر کن!
بالاخره بیشتر ادارات، نهادها و سازمان ها عیدی کارکنان 
خود را واریز کردند. این را می توان با قدم زدن در مراکز 
خرید شاهد بود. مبلغی که باتوجه به کارگر و یا کارمند 
و  کارمندان  برای  عیدی  است.  متفاوت  آن  مقدار  بودن 
بازنشستگان یک میلیون و ششصد هزار تومان که ۴۰۰ 
هزارتومان هم جهت تاهُل و به ازای هر فرزند هم ۱۵۰هزار 
تومان در نظر گرفته شد. بطور مثال یک خانواده ۴ نفره در 
این بذل و بخشش سخاوت مندانه به میزان ۲میلیون و 

سیصد هزار تومان عیدی دریافت کرده اند.
برای خالی نبودن عریضه آمدیم و مبلغ مرحمتی را با قیمت 
روز بعضی از اجناس سنجیدیم تا ببینیم با این حجم پول، 
چه مایحتاج ضروریی را می توانیم برای ایام عید بخریم. 
عیدی که شاید به علت کرونا و تورم، حداقل در بخش 
رفت وآمدی چندان رونقی نداشته باشد. گفتیم شاید چون 
غیرقابل  هستیم،  مردمی  داده ایم  نشان  مواقع  اکثر  در 
پیش بینی که از سوراخ سوزن رد می شویم اما از در دروازه 
خیر. اشخاصی که ممکن است در تصمیمی ناگهانی و در 
دقیقه ۹۰ چنان کول بار سفر را ببندیم و رهسپار شویم که 

کرونا و گرانی هم از تعجب انگشت به دهان بمانند. 
در ادامه بطور مثال محاسبه کردیم که یک شلوار معمولی 
از ۲۵۰ هزار تومان قیمت دارد به بالا، یعنی اگر برای ۴ 
نفر انسان بالغ شلوار بخریم یک میلیون عیدی مرحمت 
شده بخار شده و به هوا می رود. که در این صورت یک 
میلیون و سیصد هزار تومان از ۲ میلیون تومان عیدی 
باقی خواهد ماند. حال باید به فکر پیراهن باشیم. حداقل 
قیمت یک پیراهن هم اگر نخواهیم وِل خرجی کنیم چیزی 

در حدود همان ۲۵۰ هزار تومان تومان است که با ضرب 
در ۴ نفر می کند به عبارتِ یک میلیون تومان. حال ما ۳۰۰ 
هزار تومان داریم که باید فکر کنیم چگونه با آن ۴ جفت 
کفش  خریداری  می شود. قطعاً و حتماً نرخ یک جفت 

هزار   ۲۵۰ از  دیگر  کیفیت  با  نه چندان  کفش 
تومان کمتر نیست که در این حالت تنها 

می شود یک جفت از آن را خرید و در 
صورت موافقت فروشنده به همراه 
یک لنگه کفش. که در این شکل 
فقط یک نفر از اعضای خانواده 
می تواند هم شلوار، هم پیراهن 
داشته  کفش  یک جفت  نیز  و 
باشد) البته بدون جوراب( و سه 

عضو دیگر فقط از نظر پیراهن و 
شلوار تکمیل هستند. 

اما از نظر بهره مندی از کفش برای سه 
عضو دیگر، یک نفر، یک لنگه و دو عضو 

دیگر هم یا باید پا برهنه گَز کنند و شاید هم با دمپایی 
خانگی و یا نوبتی آن لنگه کفش را به پا کنند. برهم زدن 
وضعیت تغییر اولویت خرید در کفش با موارد دیگر مثل 
پیراهن و به خصوص شلوار هم به مراتب سخت و به عبارتی 

کلاً ناشدنی است. شاید بتوان بدون پای پوش راه رفت اما 
بی پیراهن و به خصوص شلوار فاجعه پیش می آید مگر این 
که پوشش انسان های اولیه مثل برگ و پوست حیوانات 
شکار شده -البته شکار هم قدغن است- را بخواهیم مدنظر 
و  مدرنیته  دوران  در  نیز  این  که  دهیم  قرار 
انگشت نما شدن در بِلاد همجوار و دور 

همخوانی ندارد. 
پس در همین  نوشتار به مسئولان 
محاسبه  زحمت  که  بزرگواری 
به خصوص  و  کارکنان  عیدی 
می دهند  انجام  را  کارمندان 
توصیه می شود که حتماً میزان 
عطای صورت گرفته را با اولویت 
پیراهن  متوسط  قیمت  آخرین 
همچنین  و  شلوار  به خصوص  و 
کفش خانواده ها محاسبه کنند تا در 
انتها برای تکمیل پوشش سر و وضع اعضا 
مشکلی پیش نیاید. در ادامه گفتنی است؛ مواردی 
چون سفارش کُت و شلوار و کفش دست دوز برای آقایان و 
پیراهن مجلسی عید برای خانم ها نیز با همت گرانی، هم 
اکنون جزو خاطرات دوران کودکی و زندگی آن ها در کنار پدر 

و مادرشان شده است . 
شایان ذکر است و تاکید می شود که این هزینه کرد عیدی 
با کمال صرفه جویی و برای یک خانواده قانع انجام گرفته 
است. در غیر این صورت اگر یکی از افراد زورش بیشتر بوده 
و بخواهد سر ناسازگای داشته باشد در این شکل فقط یک 
نفر احتملاً دارای پوشش کامل می شود و سه عضو دیگر 
حتی یک لُنگ و گالش از کفش های سنتی ایرانی که البته 
در حال حاضر قیمتش از بعضی کفش های جدید هم بالاتر 
است را نیز نمی توانند خریده به تن و یا به پا کنند. راستی 
در این تقسیم بندی از ذکر نام جوراب برای آقایان خودداری 
گردید چراکه تصور شد این قشر ضعیف خانواده حداقل 
شاید یک جفت جوراب را در روز پدر گرفته باشند و اگر هم 
نگرفته اند که باید کفش بدون جوراب بپوشند یا حتماً در 
دسته بدون کفش ها قرار گیرند که در این حالت دیگر اصلًا 
نیازی به پوشیدن جوراب نیست و می توانند با دمپایی لا 
انَگشتی در مجالس حاضر شده و یا پابرهنه در پی خانواده 

قدم رو بروند. و چقدر سعدی زیبا فرموده است:
چو دَخلت نیست خرج آهسته تر کن 

که می گویند ملاحان سرودی
اگر باران به کوهستان نبارد 

به سالی دجله گردد خشک رودی

این هزینه کرد عیدی با کمال صرفه جویی و برای یک خانواده قانع انجام گرفته است. در غیر این صورت 
اگر یکی از افراد زورش بیشتر بوده و بخواهد سر ناسازگای داشته باشد در این شکل فقط یک نفر احتملًا دارای 

پوشش کامل می شود و سه عضو دیگر حتی یک لُنگ و گالش از کفش های سنتی ایرانی که البته در حال حاضر 
قیمتش از بعضی کفش های جدید هم بالاتر است را نیز نمی توانند خریده به تن و یا به پا کنند. 

چهارشنبه سوری هیزم بر آتش کرونا!
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استان ها

البرز

جزئیات سومین پرونده کثیرالشاکی
 در استان البرز اعلام شد؛

تیغ عدالت بر گلوی کلاهبردارانِ 
آپارتمان فروش

در  ساوجبلاغ-  دادگستری  -رئیس  محمدی«  »مهدی 
مهر  مسکن  فروش  کثیرالشاکی  پرونده  به  رسیدگی  مورد 
پرونده  سومین  دادگاه  این  اینکه  بیان  با  ساوجبلاغ   در 
کثیرالشاکی در استان و دومین پرونده در ساوجبلاغ  است 
این حوزه قضایی رسیدگی  در  پایان سال 1400  از  قبل  که 
شد به نحوه شکل گیری این پرونده کلاهبرداری اشاره کرد و 
گفت: یکی از شرکت های پیمانکاری در شهر جدید هشتگرد، 
واحدهای آپارتمان متعلق به »شرکت عمران هشتگرد« را به 
حدود 500 نفر واگذار کرده و با اخذ مبلغ حدود 88 میلیارد 

تومان، مرتکب فروش مال غیر شده بود.
رئیس دادگستری ساوجبلاغ ادامه داد: بعد از انجام تحقیقات 
مقدماتی در دادسرا، کیفرخواست برای 11 نفر از متهمان پرونده 
صادر و جلسه رسیدگی به صورت علنی در دادگستری ساوجبلاغ 

برگزار شد.
وی با بیان اینکه یکی از ابتکارات انجام شده در این پرونده 
استماع اظهارات شاکیان از طریق سامانه الکترونیکی بود اضافه 
کرد: با توجه به تعداد بالای شکات و اینکه برخی از آنها ساکن 
سایر استانها بودند ترتیبی اتخاذ شد که تعدادی از آن ها به 
صورت مجازی در جلسه حضور داشته باشند و به صورت برخط 
و از طریق سامانه های الکترونیکی بتوانند جلسه رسیدگی را 
دنبال کنند و حتی بتوانند با گذاشتن پیام اظهارات خود را 

مطرح کنند.
توسط  برخط  صورت  به  اظهارات  این  شد:  متذکر  محمدی 
قاضی رسیدگی کننده بررسی و در صورت لزوم از متهم راجع 
به اظهارات مالباختگان تحقیق می شد، این یکی از ابتکاراتی 
بود که دادگستری استان البرز در رسیدگی به پرونده های کثیر 

الشاکی انجام داد.
وی درباره موعد اعلام رای دادگاه، گفت: به زودی و در مهلت 

مقرر قانونی رای مقتضی پرونده صادر خواهد شد.

»فرمانده انتظامی استان البرز« مطرح کرد:

غفلت خانواده ها باعث حوادث تلخ 
چهارشنبه سوری می شود

»سردار عباسعلی محمدیان« - فرمانده انتظامی استان البرز- 
گفت: حوادث تلخ چهارشنبه آخر سال به سبب غفلت و عدم 
آگاهی نوجوانان و کودکانی رقم می خورد که برای لحظه ای 
شادی کاذب و بدون در نظر گرفتن عواقب آن، جان خود و 

سلامت دیگران را در بازار خطر به حراج می گذارند.
وی با بیان اینکه جشن چهارشنبه سوری بنا به اعتقاد ما 
ایرانیان مظهر پاکیزگی، زندگی، سلامت و نشاط است، گفت: اما 
همین جشن ها با آتش افروزی های مخرب و انفجار ترقه های 
خطرناک به یک رویداد پر مخاطره و دلهره آور تبدیل شده است.
فرمانده انتظامی استان البرز اظهار کرد: پلیس به منظور کاهش 
و پیشگیری از خسارات و آسیب های چهارشنبه آخر سال، در 
روزهای اخیر با قدرت اقدامات پیشگیرانه ای از جمله اجرای 
طرح برخورد با توزیع کنندگان و فروشندگان مواد محترقه و 

آتش زا انجام داده است.
این مقام ارشد انتظامی با اشاره به لزوم نظارت هرچه بیشتر 
خانواده ها بر رفتار و اعمال کودکان و نوجوانان در روزهای های 
منتهی به چهارشنبه سوری، گفت: غفلت خانواده ها از کودکان 
و نوجوانان باعث بروز حوادث تلخ در چهارشنبه سوری می شود.
شب  در  کرد:  توصیه  والدین  به  پایان  در  محمدیان  سردار 
چهارشنبه سوری بر رفتار و عملکرد فرزندان خود نظارت و کنترل 
بیشتری داشته باشند تا انشاالله با مجموعه این اقدامات در کنار 
اقدامات سایر دستگاه ها و همراهی مردم چهارشنبه آخر سالی 

کم حادثه را شاهد باشیم.

اصفهان

استعفای گوهر نابی به نام »مسعود تابش« از سپاهان؛

قدر  زر  زرگر شناسد...

بدون شک استعفای مسعود تابش از مدیرعاملی باشگاه 
فولاد مبارکه سپاهان، که از سپاهانی های متعصب و از 
حامیان پروپاقرص این باشگاه قدمت دار اصفهان است 
در باور هیچ کس نمی گنجید! مسعود تابش از جمله 
بوده که  بازیکنان شاخص و صاحب نام تیم سپاهان 
پس از دوران بازیگری با عنوان قائم مقام و مدیرعامل 
باشگاه منشاء خدمات بسیار ارزشمندی در طول بیش 
از ۳۰ سال بوده است. اما استعفای غیرمنتظره مهندس 
تابش از خانه دومش و از عشقی که سالیان متمادی 
در قلبش بارور شده بود باورنکردنی بود و به یقین باعث 
رشته های  در  باشگاه  این  موفقیت های  عدم تسریع 

مختلف بویژه فوتبال خواهد شد.
در ابتدا نگاهی داریم به دیدار تیم های پرسپولیس و 
فولاد مبارکه سپاهان که قرار بود روز چهارم اسفندماه 
1398 از ساعت 16:30 تیم فوتبال فولاد مبارکه سپاهان 
پرسپولیس  میزبان  اصفهان  نقش جهان  ورزشگاه  در 
شد  باعث  سپاهانی ها  تأخیر حضور  اما  باشد،  تهران 
که جلال مرادی نماینده فدراسیون بازی را لغو کند و 
پرسپولیسی ها نیز زمین مسابقه را ترک نمایند. لغو 
این دیدار با حواشی گوناگون و زیادی همراه شد و به 
رسانه ها نیز کشیده شد! به عبارتی نقل محافل ورزشی 
گردید، سپاهانی ها می گفتند ما می خواستیم سر موعد 
هوادارن مان  ازدحام  اما  شویم  حاضر  زمین  در  مقرر 
مقابل هتل محل اقامت تیم، مانع از آن شد تا با کمی 
تاُخیر راهی نقش جهان شویم، ولی سردار معصوم بیگی 
در این رابطه اظهار کرده بود، سپاهانی ها بدون هیچ 
مشکلی می توانستند به موقع راهی نقش جهان شوند و 
هیچ مانعی سر راهشان قرار نداشت، همین اظهار نظرها 
دامنه دار شود و مسعود  این حواشی  تا  سبب گردید 
تابش مدیرعامل مستعفی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان 
بر خلاف برخی ها، واقعیت ها را کتمان نکند و اذعان 
نماید که ما تا ساعت 15 روز دیدار با تیم پرسپولیس، 

شیوع  وجود  با  چراکه  بودیم،  بازی  لغو  منتظر 
بیماری کرونا و همچنین عدم حضور تماشاگران 
سپاهانی بهتر دیدیم از سازمان لیگ درخواست 

کنیم این بازی  به زمان دیگری موکول شود. 
انضباطی  کمیته   دیدار  این  لغو  از  پس  اما 

فدراسیون فوتبال روز دهم اسفندماه نتیجه 
سرخ پوشان  نفع  به  صفر  بر  سه  را 

راُی  این  اعلام  کرد،  اعلام  تهران 
و  دربرداشت  را  پس لرزه هایی 
مهم ترین آن استعفای بزرگمرد 
مهندس  سپاهانی ها  تلاشگر 
که  بود  تابش  مسعود 
مدیرعامل وقت باشگاه فولاد 

مبارکه سپاهان بود!
تیمشان  اینکه  از  سپاهان  هواداران  براینکه  مضاف 
مقابل پرسپولیس در این میدان حضور نیافت واقعاً 
ناراحت و کلافه شده بودند، که چرا بدون هیچ زحمت 
شاگردان قلعه نویی نتیجه بازی 6 امتیازی را دودستی 
تیم  هواداران  متاُسفانه  کردند،  پرسپولیسی ها  تقدیم 
طلایی پوش سپاهان تصور می کردند که مسعود تابش 
اجازه حضور تیم را به زمین نداده است، در حالیکه آنها 
نمی دانستند که آقای تابش برای موفقیت سپاهان عمر 

گرانی را صرف کرده است.
پیر دیر طلایی پوشان سپاهان در این ماجرا فقط نقش 
و  ایفا کرد و کارشناسان، پیشکسوتان  را  قربانی  یک 
ورزش دوستان کاملاً به این قضایا واقف بودند و اشراف 
داشتند که مقصر اصلی این رویدادی که بوی سیاسی 
می داد از کجا آب خورده و چه کس یا کسانی مسبب 
آن بودند! لذا قضاوت را به خود مردم بویژه اهالی فوتبال 

واگذار نمودند.
لازم به ذکر است که پایه گذار و اولین مدیرعامل باشگاه 
سپاهان مرحوم محمود حریری بوده است که پس از 
این اسطوره فوتبال استان اصفهان که نامش بعنوان 
یکی از مفاخر ورزش اصفهان ماندگار و یادش جاودانه 
به مدت 12 سال صاحب امتیاز  تابش  است، مسعود 
و مدیرعاملی این باشگاه را بر عهده گرفت و پس از 
آن سپاهان به کارخانه سیمان سپاهان واگذار شد و 
و  باشگاه  این  راُس  در  اول مرد طلایی  مدت یکسال 
در خدمت ورزش به خصوص فوتبال این باشگاه بود، 
که پس از آن آقای مهدی تاج هم به مدت دو سال 
سکاندار این باشگاه شد. پس از دوران تصدی هاشم 
سکان  احمدی  فرود  مهندس  که  روزی  از  و  رضایی 
هدایت باشگاه بزرگ سپاهان را بدست گرفت، مجوز 
این باشگاه به فولاد مبارکه واگذار شد و با نام فولاد 
مبارکه سپاهان فعالیت ها در رشته های مختلف دنبال 
شد، بعد از مهندس فرود احمدی به ترتیب محمدرضا 
ساکت، علیرضا رحیمی، ترابی، باقریان، مهرزاد خلیلیان 
و محسن طاهری بر این مسند تکیه کردند، پس از 
تابش  دوم مسعود  بار  برای  که  بود  طاهری  محسن 

مدیرعامل این باشگاه شد.
با آمدن مسعود تابش تحول شگرفی در این باشگاه 
پدیدار گردید، چرا که فولاد مبارکه سپاهان قبل از ایشان 
تنها در چند رشته ورزشی خاص فعالیت داشت، اما 
از وقتی که مهندس تابش پشت میز مدیرعاملی 
این باشگاه مردمی و پر طرفدار جلوس کرد، 
زمینه فعالیت هشتاد تیم ورزشی با انبوهی 
این  می شد  نفر   3500 بر  بالغ  که  ورزشکار 
باشگاه را با گستردگی ویژه و در شرایطی 
در  اقتصادی  نظر  از  کشورمان  که 
بود  شده  واقع  سختی  شرایط 
دولتی  تومان   4200 دلار  و 
رسید  آزاد  تومان   18000 به 
بعنوان شاخص ترین باشگاه 
ورزشی شناخته  فرهنگی 
شد، که در حقیقت کسب 
حتی  شرایطی  چنین 

برای باشگاه های تک رشته ای هم دشوار بود، تا چه رسد 
به باشگاه بزرگی بنام فولاد مبارکه سپاهان، اما مهندس 
تمام  برهه،  این  در  خود  مدبرانه  مدیریت  با  تابش 
بدهی های باشگاه را پرداخت نمود و حتی باشگاه فولاد 
مبارکه سپاهان از بابت شکایت برونو سزار و همچنین 
حضور احسان حاج صفی در جام جهانی گذشته، نزدیک 

به 500 هزار دلار طلبکار شد.
از تیم های سپاهان در رشته های مختلف در دو بخش 
آقایان و بانوان بیش از 75 درصد روی سکو رفتند و 
آکادمی فوتبال سپاهان آکادمی نمونه کشور شد. این 
مدیر فوتبالی و با تجربه، کارنامه ای بس درخشان در اکثر 
زمینه ها دارد که هیچ تخلف مالی در بستن قراردادها 
و عملکردش دیده نمی شد، مسعود تابش با وجود بالا 
بودن سن که هیچ گاه برایش ملاک نبود روزانه بیش 
از 15 ساعت در زمان تصدی مدیرعاملی،  برای موفقیت 
سپاهان وقت می گذاشت، این مرد مو نقره ای در زمان 
بازیگری هم گاهاً با دست و پای شکسته برای سپاهان 
به میدان می رفت چون عاشق سپاهان بود و نزدیک 
به 13 سال بازوبند کاپیتانی سپاهان را بر بازو داشت 
و  درایت  با  بود  انحلال  در حال  که سپاهان  زمانی  و 
مدیریت، امتیاز این باشگاه را به سیمان سپاهان واگذار 
کرد تا زادگاهش همچنان دارای باشگاهی با نام سپاهان 

باشد.
اما چه اتفاقی رخ داد و چه عواملی باعث شد عاشق 
دلباخته سپاهان که با تمام وجود وابسته  به سپاهان 
بود یکباره دل از معبود برید و تن به استعفا داد؟ تابش 
دلبندش جدا شد؟  از  و دل آزرده  باطنی  برخلاف میل 
آیا واقعاً مسعود تابش بود که تن به استعفا داد یا 
کسانی از ایشان خواستند کناره گیری کند؟! جالب اینکه 
هیئت مدیره باشگاه فولاد مبارکه سپاهان خیلی سریع 
و بی درنگ استعفای این مرد بزرگ را پذیرفت! آیا آنها 
عملکرد تابش را در بیش از سی سال خدمت صادقانه 
نادیده انگاشته بودند؟! در این حال منتظر ماندیم ببینیم 
چه کسی بعد از مهندس تابش بر کرسی مدیرعاملی 
این باشگاه تکیه خواهد زد؟! هر چند که پیش بینی 
می شد با نبود مهندس تابش در رأس امور باشگاه بزرگ 
فولاد مبارکه سپاهان، شاید روند رو به رشد و پیشرفت 
این باشگاه با تاُثیرات منفی مواجه شود و چندی به 
سه  دو  در  تنها  سپاهان  که  سال هایی  برگردد،  عقب 
رشته فعالیت داشت، تابش با مدیریت قابل تحسینی 
به ورزش استان و کشور کمک های شایانی کرد و اکثر 
بخش  دو  در  ورزشی  مختلف  رشته های  ملی پوشان 
دختران و پسران مدیون ومرهون مدیریت آقای تابش 
هستند که با کمک و حمایت بیدریغ ایشان به این 

مدارج رسیدند.
بدون شک مسعود تابش گوهری ناب و بی همتائی 
برای طلایی پوشان اصفهان بود که متأسفانه قدرش را 

ندانستند! 
با حضور مجدد محمدرضا ساکت که سال های  بویژه 
زیادی در کنار هم و با کمک های شایان تابش به عنوان 
قائم مقام به توفیقات گرانبهایی دست پیدا کرده بود. به 
همین  خاطر به مصداق این شعر پر معنا،  باید گفت، 

قدر زر، زرگر شناسد، قدر گوهر، گوهری...

بدون شک استعفای مسعود تابش از مدیرعاملی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، که از سپاهانی های 
متعصب و از حامیان پروپاقرص این باشگاه قدمت دار اصفهان است در باور هیچ کس نمی گنجید! مسعود 

تابش از جمله بازیکنان شاخص و صاحب نام تیم سپاهان بوده که پس از دوران بازیگری با عنوان قائم مقام 
و مدیرعامل باشگاه منشاء خدمات بسیار ارزشمندی در طول بیش از ۳۰ سال بوده است.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

چهارشنبه آخر سال مراقب باشیم تا حسرت سلامت از دست رفته را نخوریم!
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فرهنگی

خبر

»توییتی« 80 ساله شد
توییتی در سال ۱۹۴۲ میلادی به دست باب کلامپت، انیماتور 
استودیو برادران وارنر، خلق شد. کلامپت این کاراکتر کارتونی 
را با الهام از یکی از عکس های دوران نوزادی خود و با توجه 
به علاقه ای که به جوجه پرنده ها داشت، آفرید. این کاراکتر در 
ابتدا صورتی رنگ و وحشی بود و اورسون نام داشت. توییتی 
که تابه حال در ۴۶ کارتون از مجموعه لونی تونز حضور داشته، 
 )A Tail of Two Kitties( اولین بار در کارتون داستان دو گربه
ظاهر شد.  کلامپت در سال ۱۹۴۵ تصمیم گرفت برای توییتی 
یک دشمن دست و پا کند؛ فریز فرلنگ، انیماتور برنده اسکار 
آمریکایی، برای این منظور یک گربه سیاه و سفید بی نام خلق 
کرد. کلامپت استودیو را ترک و تصمیم درباره این پروژه را 
به طور کامل به عهده فرلنگ گذاشت. توییتی در پایان این 
پروژه به یک پرنده دلفریب با چشمان درشت آبی رنگ تبدیل 
شد. دشمنی توییتی و گربه ای به نام سیلوستر در کارتون 
توییتی پای )۱۹۴۷( آغاز شد. این کارتون کوتاه اولین جایزه  
اسکار بهترین پویانمایی کوتاه را برای استودیو برادران وارنر به 
ارمغان آورد. از آن به بعد توییتی دیگر در هیچ کارتونی جدا از 
سیلوستر دیده نشد و این زوج کارتونی به یکی از ماندگارترین 
زوج های تاریخ انیمیشن تبدیل شدند. در دهه ۱۹۵۰ میلادی 
مجموعه توییتی و سیلوستر به مجموعه لونی تونز و مری 
ملودیز اضافه شد. ماجراهای توییتی، سیلوستر و مادربزرگ 
مهربان در دهه های ۷۰ و ۸۰ از تلویزیون ایران نیز پخش می شد 

و طرفداران زیادی داشت. 

نخودِ هر آش!

جشنواره

قالَ وزیر صمت: پنج هزار قلم کالا ارزان شده!

این یکی را از کجا دَرکرده اید!؟
حضرت وزیر صمت! فرمودید: پنج هزار قلم کالا ارزان شده! 
حتماً اهلِ کلاس و درس و دفتر بعد از این فرمایش 
جناب تان از درب علم و اقتصاد و عرضه و تقاضا و اقتصاد 
»دستوری« و این حرف ها وارد خواهند شد و با چشمانی 
باباقوری این بشارتِ شما را تفسیر و تحلیل خواهند کرد 
و یا در سیمای همراه شما کارشناسانی خواهند آمد و 
با چند فروند از مدیران کلِ زیرمجموعه تان با روش جدیدِ 
ویدئوکنفرانسی بحث و جدل خواهند کرد و در پایان 
رویِ پنج هزار قلم که نه، ولی برای مریض هم که شده 
خلاصه روی دو سه هزار تا با هم کنار خواهند آمد! غافل 
از اینکه شما و تیم مشاوران تان روی اصلِ مهمِ »دروغ 
هر چه بزرگتر قابلِ باورتر« عددِ پنج هزار را به قولِ »داوونهِ 

پاورچین« دَر کرده اید!
ولی من که با شما و دوستانتان و صدا و سیمای تان 

بعد از جنگ زرگری تو تلویزیون »هم زانو« با تهیه کننده 
چای قندپهلو نمی زنم و به ریش این ملت کمرشکسته 

نمی خندم و هنوز از کار برنگشته به بقالی »هوشنگ 
است  دفتری  حساب  دارای  کاسبِ  تنها  که  دفتری« 
فرستاده می شوم، هیچ ارزانی ندیدم حتی در یک قلم! 
اتفاقاً به هوشنگ خبر شما را دادم، او گفت: »برو بقالی 
وزیر!« نامرد کنایه هم زد! گفت: »با کارت برو، وزیر حساب 

دفتری ندارد!«
آقای رضا فاطمی امین! شما که »امین« هستید! چرا 
دروغ!؟ به قولِ هوشنگ دفتری یا کالا نمی دانید چیست یا 
توی مدرسه تا صد بیشتر نخواندید!؟ یا خانه شما آن طرف 
دریاهاست! البته نه آنجا که شیخ محمودرضا خاوری رفت!
به  بزنید، یک سری  جناب وزیر! چرخی کف خیابان ها 
بقالی ها بروید خواهید فهمید که؛ راوی ارزانی »روسی« 

است...

آخرین ساخته بهتاش صناعی ها ، مریم مقدم به تهیه 
نمایش  ایران مجوز  در  کنندگی غلامرضا موسوی که 
نگرفته است و اخیراً قاچاق شده،  همزمان با اکران در 
سینماهای ژاپن در پارلمان این کشور و برای نمایندگان 

مجلس در دو نوبت به نمایش درآمد.
طبق اعلام روابط عمومی این فیلم، »این اتفاق در حالی رخ 
داد که اکران فیلم »قصیده گاو سفید« با موضوع قضاوت 
و بخشش، موجی از گفتگو پیرامون قوانین قضائی را در 

رسانه های ژاپنی به راه انداخته است. همچنین با استقبال 
ژاپنی ها، تعداد سینماهای این فیلم افزایش یافته و به 

پنجاه سالن سینما در این کشور رسیده است.
فیلم »قصیده گاو سفید« که حضورهای جهانی موفقی 
از دو  توقیف و پس  ایران  در  داشته است، متاسفانه 
سال نسخه قاچاقش وارد بازار شد. بهتاش صناعی ها و 
مریم مقدم اخیراً و پس از ناکامی دو ساله در گرفتن 
پروانه نمایش برای فیلم، با انتشار نامه ای اعلام کردند 

که تماشای نسخه قاچاق فیلم برای مردم داخل ایران 
بلامانع است. 

فیلم »قصیده گاو سفید« نخستین نمایش جهانی خود 
را در بخش مسابقه جشنواره برلین پشت سر گذاشت و 
موفق به کسب جایزه بهترین فیلم تماشاگران شد. این 
فیلم در بیش از چهل جشنواره جهانی به نمایش در آمده 
و جوایز متعددی کسب کرده و در بیش از سی و پنج 

کشور جهان اکران عمومی خواهد شد.«

سینما و تئاتر

چهل و پنجمین دوره از جوایز آکادمی فیلم ژاپن برگزار شد و فیلم سینمایی ماشینم را 
بران )Drive My Car( ساخته ریوسوکه هاماگوچی که در چهار شاخه از جمله بهترین فیلم، 
بهترین کارگردانی و بهترین فیلمنامه اقتباسی نامزد دریافت جایزه اسکار شده است، هشت 
جایزه گرفت. این فیلم با عبور از سد دیگر فیلم های برتر سینمای ژاپن، جایزه بهترین 
فیلم، بهترین کارگردانی، بهترین فیلمنامه، بهترین بازیگر نقش اول مرد، بهترین فیلمبرداری، 
بهترین نورپردازی، تدوین و ضبط صدا را از آن خود کرد. جوایز آکادمی ژاپن که شبیه به 
جایزه اسکار است، جایزه بهترین بازیگر نقش اول زن را برای بازی در درام عاشقانه دسته 
گل زیبایی درست کردیم به آریمورا کاسومی اهدا کرد. جوایز آکادمی فیلم ژاپن که از سال 
۱۹۷۸ هر ساله به برگزیدگان اهدا می شود، از جایزه آکادمی اسکار الگوبرداری شده است 
هرچند برخی شاخه های آن  متفاوت هستند. نامزدهای این جایزه را چهره های سرشناس 
سینمایی انتخاب می کنند اما رای گیری در بین کارکنان کمپانی های بزرگ فیلمسازی 
انجام می شود که معمولا فیلم های تجاری موفق را به فیلم های مستقلی که نقدهای خوبی 
دریافت کرده اند، ترجیح می دهند. این فیلم در هفتادوچهارمین جشنواره فیلم کن جایزه 
بهترین فیلمنامه را کسب کرد، درباره یک بیوه مرد جاافتاده است که به دنبال یک راننده 
می گردد. سرانجام مکانیک این مرد دختری ۲۰ ساله را به عنوان راننده به او پیشنهاد می کند 
تا این که با وجود سوءظن های اولیه یک رابطه خاص بین این دو شخصیت شکل می گیرد.

فیلم سینمایی »مردن در آب مطهر« به کارگردانی نوید محمودی و تهیه کنندگی 
جمشید محمودی در بخش ویژه افغانستان جشنواره بین المللی فیلم کرالا در هند به 
 )IFFK( نمایش گذاشته می شود. بیست و ششمین دوره جشنواره بین المللی فیلم کرالا
که از ۲۷ اسفند ۱۴۰۰ تا ۵ فروردین ۱۴۰۱ برگزار می شود، یکی از جشنواره های فیلم هند 
است  که هر ساله در کنار نمایش برترین فیلم ها مورد استقبال کارگردانان سرشناس، 
فعالان عرصه سینما و مخاطبان قرار گرفته است. در فیلم »مردن در آب مطهر« علی 
شادمان، ندا جبرائیلی، متین حیدرنیا ، صدف عسگری و سوگل خلیق علیرضا آرا، 
امیررضا رنجبران، خیام وقار ، پیمان مقدمی،مهتاب جعفری ،فرید اسحاقی، فاطمه 
شکری، محیا رضایی ،فاطمه میرزایی و علیرضا مهران بازیگران این فیلم هستند. پخش 
کننده بین المللی فیلم علی قاسمی است. عاشقانه برادران محمودی قصه چند جوان 
مهاجر افغان را روایت می کند که قصد رفتن به اروپا را دارند. طبق اعلام پیشین امسال 
فیلم های »قهرمان« ساخته اصغر فرهادی، »کشتن خواجه« به نویسندگی و کارگردانی 
عبد آبست، »قصیده گاو سفید« ساخته مشترک بهتاش صناعی ها و مریم مقدم، »پسر« 
به کارگردانی نوشین معراجی، »وقت چیغ انار« به کارگردانی گراناز موسوی، »نوزده« 
ساخته منیژه حکمت، »گمشده در عراق« از بهمن قبادی و »۱۰+۴« از مانیا اکبری نیز 

از آثار سینماگران ایرانی است که در جشنواره فیلم کرالا به نمایش گذاشته می شوند.

از میان هفت فیلمی که برای اکران نوروزی انتخاب شدند فقط نمایش عمومی 
سه فیلم »قدغن«، »گل به خودی« و »موقعیت مهدی« آغاز شده و باقی فیلم ها 
در هفته آخر اسفند راهی اکران می شوند. طبق گفته علی سرتیپی - پخش کننده - 
فیلم پلیسی - امنیتی »روز صفر« با بازی امیر جدیدی و ساعد سهیلی از روز شنبه، 
۲۱ اسفند اکران شد و سه فیلم دیگر هم به گفته پخش کننده ها از روز ۲۵ اسفند 
روی پرده می روند.  فیلم سینمایی »سگ بند« به کارگردانی مهران احمدی، به 
تهیه کنندگی محمدحسین قاسمی و نویسندگی حمید اکبری خامنه از چهارشنبه 
هفته آینده اکران خواهد شد. این فیلم دومین فیلم سینمایی احمدی پس از کمدی 
»مصادره« است که امیر جعفری، بهرام افشاری، زنده یاد سیروس گرجستانی، نازنین 
بیاتی، بهاره کیان افشار، علی تقی پور، ناهید مسلمی، سعید امیر سلیمانی، میرطاهر 
مظلومی، زنده یاد عزت الله مهرآوران، سیامک صفری، امین فصیح و مهران احمدی 
در آن بازی کرده اند. فیلم »شادروان« به نویسندگی و کارگردانی حسین نمازی و 
تهیه کنندگی عباس نادران هم از ۲۵ اسفندماه توسط دفتر پخش خانه فیلم در 
سینماهای سراسر کشور اکران می شود. این فیلم با بازی سینا مهراد، گلاره عباسی، 
نازنین بیاتی، بهرنگ علوی، با هنرمندی رویا تیموریان و با حضور رضا رویگری و 

بهرام ابراهیمی، برای اولین بار در چهلمین جشنواره فیلم فجر به نمایش درآمد.

»مُردن در آب مطهر« در هند
 به نمایش گذاشته می شود

نمایش »قصیده گاو سفید« در پارلمان ژاپن

آغاز اکران ۳ فیلم نوروزی
 از ۲۵ اسفند

»ماشینم را بران« جوایز اسکار
 ژاپن را درو کرد

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول

برای تقدیر از زحماتِ کادر درمان، چهارشنبه سوری در خانه می مانیم
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ورزشی

گزارش

پذیرایی با طعم گلف؛

زمین گلف را همراه خود به خانه ببرید!
به محض اینکه وارد دفتر رییس فدراسیون گلف می شوید 
پیش از هر چیز، زمین مینی گلف به اضافه تعدادی چوب 
)پاتر( و توپ گلف نظر شما را جلب می کند و دکتر حمید 
عزیزی با خنده رویی تمام، شما را به سمت بازی هدایت 
می کند؛ »بفرمایید قبل از چایی یک دست بازی کنیم و 
سه  دو  آموزش  یک  البته  مسائل!«  دیگر  سر  بریم  بعد 
دقیقه ای هم کافی است تا شما به سبک مایکل وودز با 

همان لباس شخصی و رسمی وارد بازی شوید.
باری؛ یک ابتکار جالب از بچه های فدراسیون گلف باعث 
شده تا هر ایرانی که اراده کند زمین گلف را در خانه و 
باشد.  داشته  در مسافرت ها  کار و همراه خودش  محل 
یک رول چمن با طول تقریبی 3 متر و عرض یک متر با 
برآمدگی در انتهای آن با یک چاله یا سوراخ که »سوراخ 
پات« گفته می شود، تشکیل دهنده زمین مینی گلف است 
و مجموع اینها به یک میلیون تومان هم نمی رسد. اما 
کدام رشته ورزشی را سراغ دارید که با یک میلیون تومان 
تمام اجزای آن را بدست بیاورید و با خانواده و دوستان و 

همکاران خود ساعت ها سرگرم بازی شوید.

حال  در  چنان  دادیم  توضیح  که  با شکلی  گلف  مینی 
توسعه است و بزودی در محل کار اغلب مدیران شاهد 
نصب آن خواهیم بود. این مینی گلف دقیقاً شبیه سازی 
آن  رسمی  اصطلاح  که  است  گلف  در  ضربه  آخرین 
پاتینگ است. گلف زمانیکه که سال 2016 به بازی های 
المپیک راه یافت از حالت تفریحی و لاکچری در آمد و 
به یک ورزش همگانی تبدیل شد. »دکتر عزیزی« -رییس 
فدراسیون گلف- می گوید: »در طول سالیان گذشته جامعه 
ما از مزیت برخی رشته های ورزشی بی بهره مانده است 
و متاسفانه ورزش هایی که از این امکان برخوردار بودند 
تا بیش از ۹۰ درصد جامعه را با فعالیت های بدنی درگیر 
کنند، مورد توجه قرار نگرفته اند. زمانی که از یک رشته 
ورزشی رزمی صحبت می کنید نهایتا یک تا دو میلیون 
نفر افراد جامعه می توانند به آن رشته ورزشی بپردازند اما 
برخی رشته ها نظیر گلف وجود دارد که مخاطب آن ها 
بیش از ۹۰ درصد افراد جامعه است. علاوه بر این  گلف 
یک رشته تخصصی است که فعالیت فیزیکی هم دارد و 
یکی از اخلاق محورترین ورزش های دنیا به شمار می آید و 
حتی در المپیک هم داور ندارد و ورزشکاران در ۶۰ هکتار 
زمین به رقابت می پردازند و با اعلام نتایج خود مدال ها 

توزیع می شود.«

وی افزود: »گلف، ورزش و تفریحی که شخصیت 
ورزشی  رشته های  ارزان ترین  از  یکی  و  است  ساز 
است که با حدود پنج میلیون تومان می توان ۵۰-

۴۰ سال از وسایل ورزشی آن استفاده کرد و تمامی 
یک  گلف  شوند.  بهره مند  آن  از  خانواده  اعضای 

از  رشته ورزشی خانواده محور است و پس 
کسب مهارت آن تا پایان عمر با افراد 

همراه خواهد بود و تمامی اعضای 
خانواده می توانند به این رشته 
دیگر  یکی  بپردازند.  ورزشی 
رشته  مهم  بسیار  نکات  از 
که  است  این  گلف  ورزشی 
هیچ محدودیت شرعی، عرفی 

و قانونی برای برگزاری همزمان مسابقات زنان و مردان در 
آن وجود ندارد و می توانند با یکدیگر به رقابت بپردازند، 
موضوع دیگر اینکه گلف یک رشته ورزشی دوستدار محیط 
زیست است و هرجایی که ایجاد می شود با آبادانی و بهبود 
وضعیت زیست محیطی همراه خواهد بود. گلف در عین 
حال یک رشته شخصیت ساز است و در حالی که ۶۰۰ سال 
از قدمت آن می گذرد اما در طول تمامی این سالیان هیچ 
حاشیه ای با خود خلق نکرده است. متاسفانه جای گلف 
نوبه خود  به  ایرانی خالی است و فدراسیون  در جامعه 
تلاش می کند تا با فعالیت های آموزشی طی سالیان آینده 
شرایطی را رقم بزند که بسیاری از خانواده های ایرانی از 

مزیت های فوق العاده این رشته ورزشی بهره مند شوند.«
اما دکتر عزیزی از بی توجهی و کم توجهی و تخریب تنها 
زمین استاندارد گلف در ایران و یکی از بهترین زمین های 
ابتدای  گلف آسیا بدجور عصبانی است و می گوید: »از 
تاسیس گلف در ایران تنها یک زمین گلف چمن استاندارد 
داشتیم که آن هم در حال حاضر دیگر استاندارد نیست!«

ارزان  گلف  واقعا  می پرسیم  گلف  فدراسیون  رییس  از 
قیمت است و برای قشر پولدار نیست؟ او ادامه می دهد: 
گلف بازی  هم  مرفه  و  پولدار  افراد  بگوییم  است  »بهتر 
افراد  نافی آن نیست که سایر  این مساله  اما  می کنند، 

امکان و توان مالی گلف بازی کردن نداشته باشند. گلف 
یکی از ارزان ترین و شاید ارزان ترین رشته  ورزشی در بین 
رشته های ورزشی تخصصی است چرا که لباس خاصی نیاز 
ندارد و با تهیه یک ست آموزشی در حد پنج میلیون تومان 
و حتی کمتر، تمامی اعضای خانواده می توانند طی ۴۰ تا 

۵۰ سال از آن استفاده کنند.«
زمین  هزینه  مورد  »در  افزود:  وی 
کرد  اعلام  می توان  نیز  گلف 
بزرگترین  به  مراجعه  با  که 
زمین چمن گلف کشور در 
انقلاب  باشگاه  مجموعه 
از ساعت ۸ تا ۲۰ به مبلغ 
به  می توان  تومان  هزار   ۷۰
این رشته ورزشی پرداخت که 
از  دیگر  برخی  با  هزینه  نظر  از 
رشته های ورزشی قابل 
اگر  نیست.  مقایسه 
تابعه  ورزش های 

گلف، نظیر مینی گلف را اضافه کنیم هیچ ورزش همگانی 
از  حتی  پرداختی  هزینه  و  کند  رقابت  آن  با  نمی تواند 
طناب زنی هم کمتر است چرا که با لباس عادی و تهیه 
تجهیزات ۵۰۰ هزار تومانی که حدود ۳۰ سال قابل استفاده 
است و تمام اعضای خانواده امکان استفاده از آن را دارند 
می توان مینی گلف بازی کرد. نکته مهم دیگر این است 
که چند نفر از اعضای خانواده امکان طناب زنی دارند؟ آیا 
یک کودک یا یک فرد کهنسال امکان طناب زدن دارند؟ اما 
این شرایط در مینی گلف متفاوت است و تمامی اعضای 
خانواده در هر رده سنی امکان بازی کردن دارند. نکته دیگر 
این که مینی گلف از نظر آموزشی شرایط آسانی دارد و در 
۱۵ دقیقه می توان آموزش مینی گلف را انجام داد بطوریکه 
افراد می توانند در مسابقه  اندکی تمرین  با  از آن  پس 

شرکت نمایند.«
وی ادامه داد: »باید اعلام کرد که ایجاد و توسعه زمین 
ابتدای تاسیس  از  و  استاندارد گلف بسیار دشوار است 
گلف در ایران به عنوان یک کشور برخوردار و دارای منابع 
و استعدادهای گوناگون، یک زمین گلف چمن وجود دارد 
که آن هم در حال حاضر دیگر استاندارد نیست و از ۱۸ 
میدان آن ۱۳ مورد باقی مانده است و در مورد پنج میدان 
آن ساختمان سازی صورت گرفته و گویا نمی توانسته اند 

باید ساختمان های  و  بسازند  دیگری  را جای  ساختمان 
مربوطه را وسط سرمایه ملی احداث می کرده اند.«

متاسفانه ساختمان های وزارت ورزش و جوانان و کمیته 
ملی المپیک در زمین گلف مجموعه باشگاه انقلاب احداث 
شده و اگر فدراسیون به عنوان متولی گلف و به نمایندگی 
از جامعه گلف کشور که مالک معنوی آن زمین هستیم 
راضی نباشیم، نماز آقایان در آن ساختمان ها قبول نیست 
و باید رضایت ما جلب شود و این که چگونه می خواهند 

این کار را انجام دهند به خودشان بستگی دارد.
فدراسیون گلف به گزینه های جایگزین روی آورده است. 
استان های  در  گلف  تمرینی  زمین های  امر  ابتدای  در 
کشور مدنظر قرار گرفت و پس از آن ایجاد تورشات ها را 
در وسعت های کوچک و بزرگ مدنظر قرار دادیم که در 
فضای مربوطه تور بسته می شود و ضربات به تور برخورد 
می کند. موضوع دیگر این بود که مینی گلف را به عنوان 
دروازه ورودی رشته گلف توسعه بخشیدیم. ابتدای دوره 
جدید فدراسیون گلف ۲۲۰ میدان مینی گلف در ۲۵ سایت 
کشور وجود داشت و در حال حاضر به تعداد ۸۵۰ میدان 
در بیش از ۱۰۰ سایت رسیده ایم و در تلاش هستیم تعداد 
آن ها را به ۱۰۰۰ میدان برسانیم. موضوع بعدی نیز این بود 
که مینی گلف پرتابل را در بسته کوچک به اندازه یک کیف 
مدنظر قرار دادیم که با توسعه آن افراد بتوانند در منزل یا 

محل کار خود با ارزان ترین قیمت فعالیت کنند و ضمن 
آموزش راحت امکان حمل از طریق خودرو داشته باشند.

آکادمی فدراسیون گلف می تواند قلب تپنده گلف در ایران 
باشد. مقدمات ابتدایی احداث آکادمی ملی گلف فراهم 
شده است و امیدوار هستیم موانع موجود پیش روی احداث 
این آکادمی برطرف شود و فعالیت ها به نحو مطلوب پیش 
رود. در آکادمی ملی گلف ساختمانی مشتمل بر اقامتگاه، 
و  آمادگی جسمانی  سالن های مختص  پذیرایی،  فضای 
بدنسازی و نیز ریکاوری نظیر استخرهای کوچک، سالن ها 
انفورماتیک و آی تی برای آموزش، سیمیلاتور یا شبیه ساز 
میادین گلف و …وجود دارد. گلف در دنیا بسیار پیشرفته 
و شبکه های تلویزیونی اختصاصی در رابطه با آن شکل 
گرفته است و به طور مثال در ژاپن و استرالیا صدها و 
در آمریکا هزاران زمین گلف وجود دارد و در کشورهای 
توسعه یافته گلف در سطح بسیار بالایی دنبال می شود و 
نرم افزار و سخت افزارهایی که ما می خواهیم در مسیر آن ها 
گام برداریم، امکانات اولیه ای است که در این کشورها از 

مدت ها قبل ایجاد شده است.

اما شرکت توسعه و تجهیز که باید قاتق نان باشد شده 
بعنوان یک فرد رسانه ای و  بنده  بلای جان. در حالیکه 
اجتماعی،  رفاه  و  کار  تعاون  وزارت  گلف  انجمن  دبیر 
اشراف کاملی بر این رشته ورزشی دارم و می دانم که دکتر 
عزیزی چه تلاشی برای تاسیس آکادمی گلف بخرج داده 
و تا کنون فکر می کنم بالای نیم میلیارد هزینه طراحی 
و نقشه کشی و مقدمالت اولیه این آکادمی کرده است 
اما با آن همه دکان ها دو نبشی که در اطراف و درون 
زمین گلف راه اندازی شده، چطور می توان به گلف توجه 
کرد؟ واقعاً فدراسیون گلف باید در خیابان گاندی باشد و 

فروشگاه های آنچنانی در زمین گلف؟!

»دکتر مهرداد جمشیدی« -دبیر فدراسیون گلف- و یکی از 
فنی ترین افراد این رشته ورزشی که نزدیک به سه دهه 
است در همه اجزای گلف حضور دارد در باره مسابقات 
ایران شهریورماه  مهم پیش روی گلف می گوید: »گلف 
آورده  بدست  را  پاریس  جهانی  مسابقات  ورودی   1401
کرده ایم  آغاز  را  آن عرصه تلاش خود  در  برای حضور  و 
ضمن اینکه منتظر تقویم فدراسیون جهانی هستیم تا در 
رشته های وود بال و مینی گلف هم خود را آماده کنیم.«

جمشیدی هم درد دل خود را در باره زمین گلف مجموعه 
اینگونه بیان می کند: »ما چند کار را می توانیم  انقلاب 
انجام دهیم؛ مهمترین کار اینکه بعد از ۶۰ سال زمین را 
بازسازی کنیم. دوم اینکه آن را به استاندارد برسانیم تا 
میزبان مسابقات آسیایی و بین المللی باشیم. این موضوع 
البته هزینه بر است اما مصمم هستیم با کمک بخش 
خصوصی کارها را انجام دهیم. این زمین در مراحل بررسی 
بگیرد.  قرار  فدراسیون  اختیار  در  که  است  کارشناسی  و 

امیدوارم شرکت توسعه هم با ما راه بیاید.«
دبیر فدراسیون گلف با اشاره به اینکه با در اختیار داشتن 
زمین می توان برای فدراسیون درآمدزایی کرد، گفت: »اگر 
زمین به نحوی که مد نظر ماست در اختیارمان قرار بگیرد 
در این صورت ما از بودجه دولتی هم بی نیاز می شویم. 
صحبتی درباره اجاره بها فعلا صورت نگرفته اما احتمال 
می دهیم تا هفته آینده اتفاقات خوبی رخ دهد. اگر این 
زمین را به ما بدهند اتفاقات خوبی که جنبه ملی دارد، 

می افتد.«

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

به محض اینکه وارد دفتر رییس فدراسیون گلف می شوید پیش از هر چیز، زمین مینی گلف به اضافه تعدادی چوب )پاتر( و توپ گلف نظر 
شما را جلب می کند و دکتر حمید عزیزی با خنده رویی تمام، شما را به سمت بازی هدایت می کند؛ »بفرمایید قبل از چایی یک دست بازی کنیم و بعد بریم 

سر دیگر مسائل!« البته یک آموزش دو سه دقیقه ای هم کافی است تا شما به سبک مایکل وودز با همان لباس شخصی و رسمی وارد بازی شوید.

، سوختگی را وارد هفت سین نکنیم! مراقب باشیم چهارشنبه سوری
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ورزشی

یادداشت

باید با واقعیت کنار بیاییم، فوتبالِ ما به جایی نمی رسد! 
این روزهای  تکراری  البته  و  مفتضحانه  نزاعِ  با  شاید 
نحوه  با  شاید  ادبی شان،  بیانیه های  در  سرخابی ها 
واگذاری استقلال و پرسپولیس که مغایر با سندِ تحولِ 
ارکان  غیرقانونی  فعالیتِ  تداوم  با  شاید  است،  دولت 
انتصاباتِ  با  هم  شاید  یا  و  فوتبال  فدراسیون  قضایی 
»آب دوغ خیاری« جناب سرپرست و اعضای هیات رئیسه 
به هر جهت  معزول!  شهاب الدینِ  خروجِ  از  پس  آن هم 
فوتبالِ ما نمونه های این چنینی بسیاری دارد تا همچنان 

در مسیری اشتباهی، به حرکت خود ادامه دهد.
رسانه ای  لفاظی های  در  بهانه ها   از  بودن  قوی تر   .۱
ندارد،  ما جایی  فوتبالِ  امروزِ  احوالاتِ  در  اما  زیباست 
بقولِ یک عزیز؛ ما درست در بیانیه خیزترین نقطه تاریخِ 
فوتبالِ ایران قرار داریم! گویا »غُر زدن« و حتی توهین 
و تهدید و تخریب و تحقیر کردن هم دیگر، جزوی از 
کسب و کارِ اهالی فوتبالِ ما شده. البته این یکی هم 
مانندِ مابقی بی اخلاقی های این روزهای فوتبال ، فراتر از 
رنگ هاست و آبی و قرمز ندارد. به هر جهت، در فوتبالی 
که دچار عارضه ای به نام حاشیه پردازی بجای توجه به 
متن شده، ناهنجاری ها، رخدادهای نامتعارفی را به روی 
صحنه می آورند و در این بین، همچنان دلم می سوزد و 

کاری زِ دستم برنمی آید! -با نوایی سوزناک زمزمه کنید- 
باری؛ حالا بهتر از هر موقع دیگری می توان برایِ مرگِ 

اخلاق در فوتبالِ  مان فاتحه ای قرائت کرد ...
۲. این روزها دولتِ سیزدهم فاتحانه با طی شدنِ فرآیندِ 
و  می دهد  پُز  پرسپولیس  و  استقلال  خصوصی سازی 
باد به غبغب می اندازد که آی بیایید و بگیرید که ما 
اما  دادیم!  نجات  را  و سرمایه مردم  کردیم  تاریخ سازی 

اسفندماه سالِ  در هشتم  محترم،  همین رئیس جمهورِ 
جاری »سند تحول دولت مردمی« را به اعضای هیات 
خروج  که،  کرد  اعلام  ورزش  بخش  در  و  ابلاغ  دولت 
باشگاه داری و واگذاری شرکت های فرهنگی- از  دولت 

آگهی  طریق  از  مدیریت  پیمان  قالب  در  تنها  ورزشی 
مزایده عمومی برای دوره چهارساله صورت گیرد، آن هم 

در وضعیتی که حالا واگذاری دو شرکت ورزشی فرهنگی 
پرسپولیس و استقلال به گونه دیگر اجرایی شده و با 

ابلاغیه دولت کاملاً مغایر است!
۳. از طرفی فعالیتِ یک سالِ اخیرِ ارکان قضایی فدراسیونِ 
فوتبال همچنان بدون تائیدیه مجمع فدراسیون و فاقد 
انطباقِ فعالیتِ  قانونی است، جایی که عدم  وجاهت 
با اساسنامه  انضباطی و استیناف  کمیته های اخلاق، 
جدید -سال 1399- تمامِ اقداماتِ این کمیته ها را بلااثر و 
مغایر با قواعد فدراسیون کرده است، اما همچنان آقایان 
کَک ِشان نمی گزد و آن قدری وقت تلف می کنند تا کار 
بیخ پیدا کند و بحثِ »تعلیق« به میان آید و وقتی کار از 
کار گذشت، بازهم رسانه ها را متهم به هرچه نباید، کنند!
اعضای  و  سرپرست  جنابِ  رویکرد  همین  اصلاً  یا   .۴
هیات رییسه فدراسیون فوتبال، که با گذشتِ بیست و 
اندی  روز از عزلِ موقت عزیزی خادم، به شکلِ عجیبی 
تداعی کننده حکایتِ تغییرِ پالانِ آن حیوان زحمتکش 
شده! وقتی همچنان در فدراسیونِ تحتِ مدیریت ِ شما، 
درب بر پاشنه بی قانونی می چرخد و انتصاباتِ از رویِ 
شکم ادامه دارد، لطفاً بگویید؛ عملیاتِ احیای فوتبال 
توسطِ هیئت رئیسه نه چندان اصلح فدراسیون چه دردی 

را از فوتبالِ مملکت دوا کرده است؟
بله! واقعیتِ فوتبال ما همین است، همین قدر فاجعه! پس 
لطفاً پیشِ ما از پیشرفت و توسعه صحبت نکنید مرسی؛ اهَ!

نقطه نظر

ماجرای حملات دبیر و پاسخ آقای دبیرکل؛

کیکاووس سعیدی: حواشی 
برای سهم خواهی بود

علیرضا دبیر اصلاً فکر نمی کرد 
در  او  طلبکارانه  مواضع  که 
مجمع عمومی کمیته ملی 
المپیک با واکنش تند اعضای 
شود  مواجه  مجمع  اصلی 
و تصورش این بود که همه 
اعضا و سپس رسانه ها برایش 
هورا می کشند و خواهند گفت 
که عجب مدیر پرجراتی! البته 
نقشه های دیگر پشت اتفاقات مجمع روز سه شنبه گذشته 
کمیته ملی المپیک بود که هدف اول طراحان آن قبضه کردن 
کمیته المپیک و دور خیز کردن برای رسیدن به ریاست و 

دبیرکلی آن بود.
ولی مجمع نشان داد که این تفکر علیرضا دبیر در اقلیت قرار 
دارد و برای همین بعد از مجمع هفته گذشته که اعضا رای به 

تعویق انتخابات دادند سکوت اختیار کرده است.
اما یکی از غایبین مجمع هفته قبل کیکاووس سعیدی بود 
که اتفاقا دبیر به انتقاد از وی هم پرداخت ولی جناب دبیرکل 
بی توجه به ادعاهای دبیر خیلی خونسرد می گوید که غیبتش به 

دلیل سرماخوردگی بوده است و ادامه می دهد: 
در خصوص اینکه گفته شده در رای گیری مجمع کمیته ملی 
المپیک پیرامون تعویق یا عدم تعویق انتخابات این کمیته، 
نصف به علاوه یک کل آرا لحاظ نشده، اظهار داشت: ۵۵ نفر 
اعضای دارای حق رای مجمع هستند. شش نفر که شامل وزیر 
ورزش و جوانان، محمود خسروی وفا، سجاد گنج زاده، محمد 
باقری معتمد، زهرا نعتمی و نماینده باشگاه نساجی در زمان 
رای گیری در مجمع حضور نداشتند و تعداد اعضای دارای حق 

رای ۴۹ نفر بودند.
صورت  به  که  ساعی  هادی  و  عباسعلی  حمید  افزود:  وی 
وبیناری در مجمع شرکت کرده بودند هم به تعویق انتخابات 
رای داده بودند. رای صالحی امیری هم به تعویق انتخابات بود 
و به همین خاطر ۲۵ رای موافق تعویق انتخابات بودند و این 

تعداد رای نصف به علاوه یک کل آرا بود.
دبیر کمیته ملی المپیک درباره اینکه گفته شد دلیل اصلی 
عدم حضور وی در مجمع، پیش بینی صحبت های تند رئیس 
فدراسیون کشتی بوده و نه بیماری، تصریح کرد: من تا روز 
گذشته در قرنطینه بودم و از امروز در محل کارم حضور پیدا 
کردم و عدم حضورم در مجمع ربطی به رئیس فدراسیون 
کشتی نداشت. ضمن اینکه من قبلا پاسخ ادعا های دبیر را 

داده بودم.
سعیدی در مورد حواشی مجمع کمیته ملی المپیک خاطرنشان 
کرد: مجمع در مجموع خیلی خوب برگزار شد. اینکه دبیر در 
صحبت هایش نام من را آورده هم به هر حال همه اعضای 
مجمع حق اظهارنظر دارند؛ اما حواشی مجمع تنها به خاطر 
برخی سهم خواهی ها بود. اینکه بگوییم مجمع به خاطر حواشی 
یکی دو نفر شرایط خوبی نداشته را قبول ندارم؛ چون اعضای 
مجمع نشان دادند وفاق خوبی وجود دارد. در مجموع هر فردی 
مسول گفتار و کردار خودش است ولی تا جایی که به منافع 
جمع آسببی نرساند. اینجا بحث شخص نیست که بحث کلان 
ورزش کشور و کمیته ملی الپیک است که به شهادت روسای 
فدراسیون ها طی 4 سال اخیر بیش از بودجه مصوب به هر 
کدام از فدراسیون ها تخصیص داده اند بخصوص کشتی که 4 

برابر بیشتر از بودجه مصوب دریافت کرده است.

لطفاً از پیشرفت در فوتبال ایران صحبت نکنید؛

مرســی؛ اهَ!

لیگ برتر

سوژه

فولاد همچنان در تعقیب بالانشینان؛

شهرخودرو »پدیده« شد

با رای بدوی دیوان عدالت اداری؛

نتیجه انتخابات ۱۳۹۸ فدراسیون وزنه برداری ابطال شد

برتر فوتبال  پرونده هفته بیست ودوم مسابقات لیگ 
پایان رسید که در  به  برگزاری سه دیدار  با  روز شنبه 
پایان این دیدارها تغییر چندانی در جدول ایجاد نشد.

در  امتیاز   35 با  تهران،  در  توقف  با  رفسنجان  مس 
رتبه چهارم باقی ماند و حالا شش امتیاز با سپاهانِ 
از  که  امتیازی  با  دارد. هوادار هم  فاصله  رده سومی 
آلومینیوم  مس گرفت، به جایگاه دهم صعود کرد و 
لطف  به  هم  خوزستان  فولاد  ایستاد.  یازدهم  رده  در 

شکست تراکتور، خود را به رتبه ششم جدول رساند و 
در جایگاه سیزدهم جدول  نیز همچنان  تبریزی  تیم 

روزگار می گذراند.
اما کار بزرگ روز پایانی هفته بیست ودوم را شهر خودرو 
انجام داد. نماینده مشهد مقدس پیروزی ارزشمندی 
برابر یکی از رقبای مستقیم خود یعنی فجر سپاسی 
 12 جدول،  انتهای  در  ماندن  وجود  با  و  کرد  کسب 
 MIS امتیازی شد. شهر خودرو در صورت لغزش نفت
طولانی  هفته های  به  می تواند  آینده  هفته های  در 

قعرنشینی خود پایان دهد. 
اما شهرخودرو حالا بیش از قبل امیدوار است، تیمی 
مدیریتی،  بعد  در  آرامش  از حکم فرما شدن  که پس 
کرده  کسب  را  مهم  پیروزی  دو  اخیر  هفته های  در 
کادر  با  استانی  مسئولینِ  همراهی  با  بدون شک  و 
مدیریتی باشگاه که به حق، در چند وقت اخیر اقداماتِ 

انجام   ۵ ماده  کمیسیون  مجوز  اخذ  چون  را  مهمی 
و  امیدوار شود  برتر  لیگ  در  بقا  به  داده اند، می تواند 
پس از حفظ امتیاز لیگ برتری استان در این فصل، برای 
فصول آینده با برنامه ای بهتر، از نام و اعتبار فوتبال 

خراسان دفاع کند.
نتایج کامل دیدارهای هفته بیست ودوم لیگ برتر در 

زیر آمده است:
ذوب آهن اصفهان 4 - آلومینیوم اراک صفر

گل گهر سیرجان صفر - پیکان صفر
نساجی مازندران یک - سپاهان اصفهان 3

نفت مسجدسلیمان یک - پرسپولیس 2
استقلال یک - صنعت نفت آبادان صفر

هوادار یک - مس رفسنجان یک
تراکتور تبریز یک - فولاد خوزستان 2

فجر سپاسی شیراز صفر - شهرخودرو مشهد یک

انتخابات فدراسیون وزنه برداری تیرماه سال ۹۸ برگزار 
شد و علی مرادی با ۲۲ رای به عنوان رییس فدراسیون 
انتخاب شد. پس از انتخابات حرف و حدیث هایی درباره 
قانونی بودن رای گیری مطرح شد چرا که به دلیل غیبت 
رییس هیات آذربایجان شرقی، تعداد اعضای مجمع 
۴۳ نفر بودند و طبق قانون لازم بود که فرد پیروز نصف 

به علاوه یک رای از آرای مجمع را به دست بیاورد.
این مسئله اعتراض دیگر کاندیداها را به همراه داشت. 
آنها معتقد بودند علی مرادی برای پیروزی باید یک رای 
اتفاق رخ نداده بود،  دیگر کسب می کرد و چون این 

انتخابات باید به دور دوم کشیده می شد. کاندیداها در 
همان زمان هم چنین در نامه ای به وزیر ورزش وقت 
اعتراض خود را اعلام و خواستار ابطال انتخابات شدند.  
سجاد انوشیروانی یکی از این کاندیداها که در مجمع 
آن زمان ۱۱ رای کسب کرده بود، به دیوان عدالت اداری 
شکایت و ابطال انتخابات را خواستار شد. اکنون و بر 
اساس رای دیوان عدالت اداری، انتخابات ۱۶ تیر ماه 

۱۳۹۸ ابطال شده است.  
در بخشی از رای شعبه ۴۵ دیوان عدالت اداری آمده 
حدنصاب  اعتراض  مورد  مجمع  برگزاری  »در  است: 

قانونی احراز نشده و مستند به مواد ۱، ۱۰ و ۱۱ قانون 
تشیکلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداری، ضمن 
ابطال انتخابات مجمع عمومی فدراسیون وزنه برداری، 
حکم به ورود شکایت مطروج صادر و اعلام می گردد«. 
این رای بر اساس صلاحیت موجود در ماده ۱۰ قانون 
تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداری صدور 
یافته و بر اساس ماده ۶۵ قانون مذکور، طرف مدت 
۲۰ روز از تاریخ ابلاغ، به درخواست یکی از طرفین یا 
وکیل یا قائم مقام و یا نماینده قانونی آنها، قابل تجدید 

نظرخواهی است.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

سیدفرشاد فیض آبادی

 خبرنگار

کرونا در کمین است، چهارشنبه سوری در خانه بمانید
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